
Vysočina • Letošním prvním miminkem je v našem kraji Pavlínka Jin-
drová z Věžnice u Havlíčkova Brodu. Na novorozenecké oddělení hav-
líčkobrodské nemocnice ji přišel pozdravit i hejtman Vysočiny Miloš 
Vystrčil (ODS) se svým náměstkem pro zdravotnictví Pavlem Hájkem 
(ODS). Politici nepřijeli s prázdnou, novopečenému obyvateli kraje při-

vezli do kolébky zlatý šperk a šek na 10.000 korun. První den roku na 
Vysočině přišlo na svět v krajských nemocnicích v Havlíčkově Brodě 
a Třebíči pět dětí. Také za nimi přijeli krajští radní s dárky. „Připada-
lo nám správné, aby dárek dostala všechna miminka, která se v našich 
krajských nemocnicích narodila jako první,“ vysvětlil hejtman Vystrčil.
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Radnímu asistuje úspěšná miss
Zuzana Mafková: Svoji práci mám ráda, baví mne její rozmanitost a potkávám spoustu zajímavých lidí

Vysočina přivítala první letošní děti

Vysočina • Nejkrásnější asistentku má 
krajský radní Miroslav Houška a jsou na 
to důkazy. V jeho předpokoji totiž vládne 
Zuzana Mafková, semifinalistka soutěže 
Miss ČR 2006.

Tábory na webu
Letní tábory na Vysočině 
mají svůj web, pro 
rodiče nabízí užitečné 
rady a také on-line 
výběr.  strana 3

STALO SE

SBÍRKA SLAVILA ÚSPĚCH
Vysočina • Ulice měst a obce 
Vysočiny první den nového roku 
opět zaplnily koledující trojice. Za-
čala Tříkrálová sbírka České kato-
lické charity.
Letos dárci na Vysočině přispěli do 
kasiček koledníků více než 4,7 mi-
lionu korun. Tříkrálová sbírka pod-
poruje stovky nejrůznějších projek-
tů: domovy pokojného stáří, dět-
ské stacionáře, jednotlivé handi-
capované či sociálně slabé rodiny 
a mnoho charitních zařízení pod-
le určení místních charit. V Třešti je 
zahájení sbírky spojeno s novoroč-
ním ohňostrojem.

AKTUÁLNĚ S RADNÍM

Voda pro Prahu
Kraj se zapojil do 
projektu Čistá Želivka, 
který má udržet pitnou 
vodu pro hlavní město. 
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Silnice nečekají
Kraj počítá s tím, že 
velké investice do silnic 
pomohou zaplatit 
dotace z Evropské unie. 
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Náměstek hejtmana Pavel Hájek, hejtman Miloš Vystrčil, náměstek hejtmana Václav Kodet a radní Jiří Vondráček při návštěvách letošních prvních dětí. Foto: archiv

Do semifinále soutěže Zuzanu 
spolu s dalšími 23 dívkami vy-
brala odborná porota z více než 
500 uchazeček. „Do soutěže jsem 
se přihlásila už loni. Také jsem 
se dostala do semifinále, ale ze 
zdravotních důvodů jsem bohu-
žel musela odstoupit,“ říká Zu-
zana s tím, že ji k účasti v sou-
těži velmi motivovala maminka. 
„Měla radost, asi jako každá má-
ma,“ usmívá se mladá asistentka, 
když popisuje svoji účast v semi-
finále.
Zuzana Mafková na kraji pracuje 

od loňského září. „Začínám brzy 
a připravuji den. Chystám doku-

menty, připravuji jednání, dělám 
pořádek v diáři. Od 8.30 začíná 
běžný provoz. Pan radní se setká-
vá s lidmi z majetkového odbo-
ru, vyřizuji telefonáty, sjednávám 
schůzky. Téměř každý den odjíž-
dí pan Houška na jednání mimo 
úřad, musím mu tedy rezervovat 
auto a připravit podklady. Zkrát-
ka servis vytíženému politikovi 
tak, aby rutinní úkoly běžely jak-
si samospádem,“ popisuje svoji 
práci dívka a dodává, že se jí na 
kraji moc líbí: „Mám ráda rozma-
nitost a ráda poznávám zajímavé 
lidi. Určitě bych svoji práci za nic 
na světě neměnila.“

Každý z nás dává vstupu do nového roku jinou důležitost. Ať si to ale 
více, či méně připouštíme, je to zlomový okamžik, spojovaný s naděje-
mi i obavami. Obojí dost dobře nemůže mít jasné obrysy, protože řa-

du dějů ani sebevětším přičiněním nemůžeme ovlivnit. Vezměme v úvahu 
rozmary přírody, kdy ani nejsvědomitější hospodář nemůže počítat s tím, že 
když dobře zasel, dobře i sklidí. V oblasti mezilidských vztahů je třeba také 
neustále dobře rozsévat – dobrá slova, myšlenky, podané ruce a přívětivá 
srdce všude tam, kde je to třeba, a to nezištně. To vše, shrnuto pod pojmem 
láska, je nedostatkovým zbožím v mezilidských vztazích. 
Neúplné rodiny a problémy mezigeneračního soužití pak ve společnosti vy-
volávají tlak na zavádění služeb sociální péče od dětských domovů po do-
movy důchodců. Ne každý, ať je to nechtěné dítě, zdravotně postižený či se-
nior bez rodiny, se o sebe umí postarat. Vždy budou ve společnosti sociálně 
potřební, kterým bez pomoci hrozí sociální izolace. 
V péči společnosti o své slabé nás už zanedlouho čekají změny. Princip no-
vého zákona o sociálních službách totiž spočívá v tom, že peníze na služby 
dostane, ať už pomyslně či reálně, klient, příjemce služeb. On sám pak roz-
hodne o tom, jakou službu si nakoupí. Klient sám bude tedy posuzovat kvali-
tu a rozsah služeb a do hry vstoupí smluvní vztahy. Ve slově smluvní slyšíme 
všichni slovo mluvit. Budeme spolu muset mluvit opravdu hodně. Na státu, 
obcích, krajích i neziskových organizacích a v neposlední řadě i samotných 
klientech je, aby systém sociálních služeb byl pro každého dostupný a vel-
mi pružný. Na změny se musíme letos intenzivně připravovat, protože jejich 
platnost lze očekávat s datem prvního ledna 2007. Osobně se domnívám, 
že je radikální změna také velkou šancí na vylepšení systému sociálních slu-
žeb, protože je to náš společný zájem. Kraj v oblasti sociálních služeb spo-
lupracuje s obcemi a s neziskovým sektorem, a tak spoluvytvá-
ří výbornou výchozí pozici pro budoucnost. Všichni navzá-
jem o sobě víme, známe svoje potřeby a známe i slabá 
místa, kterým se umíme věnovat.
A ještě jedno pozitivum nám nový zákon přinese. Před-
pokládám, že povede k posílení domácí péče. 
Příjemcům sociálních služeb se totiž pomyslný 
nákup domácí péče usnadní, a tak budou co 
nejdéle v domácím prostředí. To je správ-
né a přirozené a má to tak být. Sebelep-
ší ústav je náhradním řešením, mnohdy 
však jediným možným pro sociálně po-
třebného. Současně však vytvářejme 
podmínky pro rodiny, které mohou 
a chtějí se o své blízké postarat. 
Přeji nám všem dobrý nový rok 
v dobrých rodinách.
 Jiří Vondráček
 radní

noviny jsou součástí projektu                        www.ceskydomov.cz

Semifinále soutěže vzbudilo na úřadě pozornost. O soutěži s účastnicí mluvili skoro všichni. Foto: Luboš Pavlíček
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Vysočina • Kraj Vysočina postu-
poval při oddlužení svých nemoc-
nic správně a v souladu s veškerý-
mi pravidly. Prokázala to kontrola 
Nejvyššího kontrolního úřadu.
Kontrola se zaměřila na použití 

státní dotace na splacení dluhu ne-
mocnic. Z jejího závěru vyplývá, že 
kraj použil dotaci tak, jak měl a do-
držel všechny termíny. Dotace čás-
tečně splatila staré dluhy nemocnic. 

Když totiž kraj v roce 2003 pět ne-
mocnic od státu převzal, vykazova-
ly celkovou ztrátu bezmála 600 mi-
lionů korun a závazky z obchodní-
ho styku ve výši více než 379 mi-
lionů korun. Stát kraji během dvou 
let poskytnul dotaci na úhradu sta-
rých dluhů, ta však celkem činí ne-
celých 214 milionů. Právě použití 
této dotace teď Nejvyšší kontrolní 
úřad prověřoval.

Kontrola NKÚ: Kraj s dotací 
hospodařil správně

Hasiči dali političkám medaile
Vysočina • U příležitosti páté-
ho výročí založení Hasičské-
ho záchranného sboru 
ČR převzaly náměstky-
ně hejtmana Marie Čer-
ná (SNK) a radní Mar-
tina Matějková (ODS) 
pamětní medaile.
Ředitel krajského ha-

sičského záchranného 
sboru Drahoslav Ryba 
předal oběma ženám sou-
časně i upomínkové listy, kte-

ré jim budou i v budoucnu připo-
mínat společnou práci ve pro-

spěch profesionálních 
i dobrovolných hasičů. 
„Hasiči prokázali, že 
jsou nejen připraveni 
zasahovat v mimořád-
ných situacích, ale jsou 
také sportovci a přáte-
lé hrající fair-play. Pat-

ří jim za to veliké podě-
kování,“ připomněla Ma-

rie Černá.


